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Møte: Miljø- og byutviklingskomiteen  
Møtested: Akersbakken 27  

Møtetid: onsdag 10. juni 2009 kl. 19.00     

Sekretariat: 23475652  

 
 

Møteleder:        

 

Erlend Sølvberg (F) 

  

Tilstede:           
 

 

 

 

Hans Petter de Fine (R)  

Torkild Strandvik (V) 

Andreas Meeg-Bentzen (H)  

Gudmund Brede (A) 

  

Forfall:             
                          

 

Aud Gundersen (SV) 

Beate Svenningsen(A) 

  

Som vara møtte:  Åsmund Strand Johansen (SV) 

  

I tillegg møtte:  

  

Møtesekretær:     Elin Løvseth 

 
Åpen halvtime 
Ingen fremmøtte 
 
Godkjenning av innkalling og sakskart 
Sak 30/09 Oversendelse av byggesak - Waldemar Thranes gate 25 – oppdatert saksfremlegg 

er lagt ut på nettet.  Kommentar fra selskapet Basale AS på vegne av tiltakshaver er 
sendt ut til komiteen/BU, og ble utdelt i møte.  

 
Eventuelt 
Minner om Bydelsdagen 2009 førstkommende lørdag kl 13- 17. 
 
 
 



 

 ii

Saker behandlet under møte 
Sak 29 /09  MBK-protokoll mai 2009 
Sak 30 /09  Oversendelse av byggesak - Waldemar Thranes gate 25 
Sak 31 /09  Thor Olsens gate 3 H, Gnr/Bnr  208/909 - Oppføring av boligblokk - anmodning 

om uttalelse 
Sak 32 /09  Søknad om leie av areal til uteservering-La Sosta Adamstuen AS, Brageveien/ 

Vidarsgate 
Sak 33 /09  Forslag om utplassering av bysykler i Sentrum/bydel - Høring 
Sak 34 /09  Rehabiliteringsplan for St. Hanshaugen park til uttalelse 
Sak 35 /09  Handlingsplan for Kvadraturen - kommentarrunde 
Referatsaker 
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Sak 29 /09  MBK-protokoll mai 2009 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
 
Behandling:  
Sak 27 /09 Leieavtale med Aftenposten - og avisbånd som avfall og 
Snubletråder. V var ikke medforslagsstiller i endringsforslaget. Rettes opp i vedtatt protokoll. 
 
Votering: 
Enstemmig 
 
Vedtak: 
Godkjent 
 

 Sak 30 /09  Oversendelse av byggesak - Waldemar Thranes gate 25 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget anbefaler ikke søknad om plassering av terrasse utenfor byggegrense og 
uteservering på denne.   
 
Behandling: 
Endringsforslag  fra Erlend Sølvberg (F): 
Bydelsutvalget anbefaler søknad om plassering av terrasse utenfor byggegrense og 
uteservering på denne. 
Bydelsutvalget påpeker at Plan- og bygningsetaten ved forespørsel har uttalt at de for såvidt 
ikke prinsipielt har noe i mot uteservering på nevnte område. Det har ikke kommet inn klager 
fra naboer på dispensasjonssøknaden. Det er også bemerket at uteserveringen ikke vil være til 
hinder for verken gående på fortau eller bilister i Brandts gate.  
 
Votering: 
Bydelsdirektørens forslag ble satt opp mot endringsforslaget fra F: 
Bydelsdirektørens forslag falt mot 3 stemmer ( F,H,V og leders dobbeltstemme ) 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget anbefaler søknad om plassering av terrasse utenfor byggegrense og 
uteservering på denne. 
Bydelsutvalget påpeker at Plan- og bygningsetaten ved forespørsel har uttalt at de for såvidt 
ikke prinsipielt har noe i mot uteservering på nevnte område. Det har ikke kommet inn klager 
fra naboer på dispensasjonssøknaden. Det er også bemerket at uteserveringen ikke vil være til 
hinder for verken gående på fortau eller bilister i Brandts gate.  
 

 Sak 31 /09  Thor Olsens gate 3 H, Gnr/Bnr  208/909 - Oppføring av 
boligblokk - anmodning om uttalelse 

 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
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Bydelsutvalget er enig med Plan- og bygningsetatens vurderinger for dispensasjonssøknadene 
i denne saken og anbefaler at byggetillatelsen opprettholdes.   
 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Hans Petter de Fine (R): 
Bydelsutvalget vil vise til gjeldene norm for leilighetsfordeling som sier: 
Kategori 1 (små leiligheter): Maksimum 20 % leiligheter med 40 - 50 m2 BRA 
Kategori 2 (middels leiligheter): Minimum 30 % leiligheter med 50 - 75 m2 BRA 
Kategori 3 (store leiligheter): Minimum 50 % leiligheter med over 80 m2 BRA 
Bydelsutvalget mener at for å oppnå målet i normen må også små utbygginger som dette følge 
normen, og forventer at normen blir fulgt i utbyggingen. 

Tilleggsforslag fra Andreas Meeg-Bentzen (H) : 

Bydelsutvalget peker på at parkeringsforholdene i området 
vil ytterligere forverres fremover når opprusting av Thor Olsens gate og 
Fredensborgveien fortsetter. I lys av dette vil bydelsutvalget anbefale 
etablering av underjordiske p-anlegg der det er mulig. 

Votering: 
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt 
Tilleggsforslag fra R vedtatt mot 1 stemme (F). 
Tilleggsforslag fra H falt mot 4 stemmer (SV, A, R, V) 
 
Vedtak: 
 

1. Bydelsutvalget er enig med Plan- og bygningsetatens vurderinger for 
dispensasjonssøknadene i denne saken og anbefaler at byggetillatelsen opprettholdes.  

  
2. Bydelsutvalget vil vise til gjeldene norm for leilighetsfordeling som sier: 

Kategori 1 (små leiligheter): Maksimum 20 % leiligheter med 40 - 50 m2 BRA 
Kategori 2 (middels leiligheter): Minimum 30 % leiligheter med 50 - 75 m2 BRA 
Kategori 3 (store leiligheter): Minimum 50 % leiligheter med over 80 m2 BRA 
Bydelsutvalget mener at for å oppnå målet i normen må også små utbygginger som 
dette følge normen, og forventer at normen blir fulgt i utbyggingen. 

 

Sak 32 /09  Søknad om leie av areal til uteservering-La Sosta 
Adamstuen AS, Brageveien/ Vidarsgate 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 
Behandling: 
Endringsforslag fra Gudmund Brede (A):Bydelsdirektørens forslag erstattes med : 
Bydelsutvalget ønsker å gi La Sosta mulighet til å leie gategrunn under forutsetning av at 
dekket ikke blir ødelagt og at leieinntekter går til innkjøp av lekeapparater. 

Endringsforslag fra Andreas Meeg-Bentzen (H) : 

Bydelsutvalget viser til at La Sosta utgjør et særegent tilbud som nabolagskafe – noe som er 
gjenspeilet i at La Sosta har fått bydelens kultur- og nærmiljøpris for sin virksomhet. På 
samme måte som det i en årrekke har vært etabler servering på St Hanshaugen og de siste 2-3 
årene i Stensparken, vil et utvidet serveringsmulighet for La Sosta oppleves å bidra til å øke 
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det sosiale fellesskapet i nærmiljøet.  
 
Bydelsutvalget viser til at La Sosta kun serverer ikke-alkoholholdig drikke og enkel mat. 
Bydelsutvalget legger til grunn at La Sosta ikke søker om skjenkebevilling. Også med denne 
forutsetning oppfattes La Sosta å bidra til å bygge opp om et sosialt og trygt nærmiljø. 
 
Bydelsutvalget erkjenner at det omtalte gatetunet i sin tid var tenkt fylt opp med 
lekeapparater. Dette har ikke skjedd siden gatetunet ble rustet opp, og det oppfattes at 
leketilbudet for barn for øvrig ivaretas godt gjennom kort avstand både til Idioten og 
Bolteløkka skole. 
Bydelsutvalget anser at nærmiljøet vil ha fordel av mer sosial virksomhet på den omtalte 
plassen, som i dag fremstår som et ”tomrom” som er i liten bruk. 
 
Bydelsutvalget viser til at bydelen har en anstrengt økonomi, og også bør bestrebe seg på å 
øke leieinntekter der det er mulig, og ikke oppleves å komme i konflikt med nærmiljøers 
interesse. 
 
Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren om å inngå leieavtale av det omtalte område, med La 
Sosta. Det legges inn en klausul om at stedet fortsatt skal være et 100% alkoholfritt tilbud, og 
at leieavtalen oppnår når bydelen faktisk har gått til anskaffelse av lekeapparater til den 
omtalte plassen. 
 
Forslag fra komiteen: Saken utsettes til behandling i bydelsutvalget 
 
Behandling: 
Saken utsettes 
 
Votering: 
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Saken utsettes til behandling i bydelsutvalget 
 

 Sak 33 /09  Forslag om utplassering av bysykler i Sentrum/bydel - 
Høring 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget viser til vedlagte vedtak av 31.03.2009, BUsak 43/09.  
 

2. Bydelsutvalget mener det er viktig med etablering av flere bysykkelpunkter, men at 
det bør skje med et helhetlig fokus. Ordinære sykkelstativ må ikke fjernes og erstattes 
med bysykkelstativ for å oppnå dette målet. Eksisterende sykkelstativ for privatsykler 
må beholdes og utvides på linje med etablering av bysykkelordningen. Bydelsutvalget 
mener det er viktig å etablere kombiløsninger med både ordinære sykkelstativ og 
bysykkelstativ  på samme sted. 

 
3. Bydelsutvalget mener at en i større grad i sentrale sentrumsområder bør vurdere å 

etablere sykkelparkering under tak, i egne sykkelparkeringshus, eller også i 
forbindelse med de private bilparkeringshusene i sentrum. Dette kan være den 
løsningen som best sørger for en trygg og sikker sykkelparkering og som samtidig best 
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ivaretar det estetiske uttrykk. Dagens avtale om reklame i forbindelse med stativene 
må da ivaretas på annen måte. Bydelsutvalget mener at en i forbindelse med den store 
utvidelsen av bysykkelordningen må vurdere en slik løsning.  

 
4. Videre mener bydelsutvalget at det må vurderes å fjerne noen gateparkeringsplasser 

for bil og erstatte disse med bysykkelstativ og ordinære bysykkelstativ, noe som også 
foreslås av Syklistenes landsforbund. Det er generelt viktig at fortauene i sentrum ikke 
gjøres mindre fremkommelige, og en slik konvertering kan være en god løsning for å 
sikre dette.  

 
 

5. Bydelsutvalget ber primært om at ovennevnte alternative løsninger for opparbeidelse 
av bysykkelstativer/sykkelstativer i sentrum vurderes. Sekundært anbefaler 
bydelsutvalget en opparbeidelse av bysykkelstativer i sentrum i tråd med vedlagte 
merknadsskjema.  

 
Behandling: 

Endringsforslag fra Andreas Meeg-Bentzen (H) : 

Nytt punkt fire istedenfor bydelsdirektørens forslag: 
Bydelsutvalget viser til at samtidig som kollektivtrafikktilbudet stadig bedres parallelt med 
arbeid for å øke sykling som transportmiddel, er det stadig flere som går til anskaffelse av bil. 
Bydelsutvalget er opptatt av å legge til rette for bedret trafikksikkerhet, gjennomføring 
av sykkelstier og økning i antall sykkelparkeringspunkter – samtidig som bydelsutvalget 
respekteres beboeres rett til å eie bil. Bydelsutvalget vil være positiv til å ta i bruk 
gateparkering som sykkelparkeringsplasser. Dette bør imidlertid ses i sammenheng med 
målrettet konvertering av overflateparkering til underjordiske parkeringsanlegg. 
 
Votering: 
Bydelsdirektørens forslag punkt 1,2,3 og 5: Enstemmig vedtatt 
Bydelsdirektørens punkt 4 ble satt opp mot endringsforslaget fra H og vedtatt mot 2 stemmer 
(H, F) 
 
Vedtak: 

1. Bydelsutvalget viser til vedlagte vedtak av 31.03.2009, BUsak 43/09.  
 

2. Bydelsutvalget mener det er viktig med etablering av flere bysykkelpunkter, men at det 
bør skje med et helhetlig fokus. Ordinære sykkelstativ må ikke fjernes og erstattes med 
bysykkelstativ for å oppnå dette målet. Eksisterende sykkelstativ for privatsykler må 
beholdes og utvides på linje med etablering av bysykkelordningen. Bydelsutvalget 
mener det er viktig å etablere kombiløsninger med både ordinære sykkelstativ og 
bysykkelstativ  på samme sted. 

 
3. Bydelsutvalget mener at en i større grad i sentrale sentrumsområder bør vurdere å 

etablere sykkelparkering under tak, i egne sykkelparkeringshus, eller også i 
forbindelse med de private bilparkeringshusene i sentrum. Dette kan være den 
løsningen som best sørger for en trygg og sikker sykkelparkering og som samtidig best 
ivaretar det estetiske uttrykk. Dagens avtale om reklame i forbindelse med stativene 
må da ivaretas på annen måte. Bydelsutvalget mener at en i forbindelse med den store 
utvidelsen av bysykkelordningen må vurdere en slik løsning.  
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4. Videre mener bydelsutvalget at det må vurderes å fjerne noen gateparkeringsplasser 
for bil og erstatte disse med bysykkelstativ og ordinære bysykkelstativ, noe som også 
foreslås av Syklistenes landsforbund. Det er generelt viktig at fortauene i sentrum ikke 
gjøres mindre fremkommelige, og en slik konvertering kan være en god løsning for å 
sikre dette.  

 
      5.   Bydelsutvalget ber primært om at ovennevnte alternative løsninger for opparbeidelse 

av bysykkelstativer/sykkelstativer i sentrum vurderes. Sekundært anbefaler 
bydelsutvalget en opparbeidelse av bysykkelstativer i sentrum i tråd med vedlagte 
merknadsskjema.  

 

 Sak 34 /09  Rehabiliteringsplan for St. Hanshaugen park til uttalelse 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget synes handlingsplanen er oversiktig og informativ og at den på en god 
måte beskriver dagens situasjon og forslag til tiltak. Prioriteringen av de foreslåtte 
tiltak virker logisk og fornuftig. Eventuelle forslag fra bydelen som innpasses i planen 
nå må også kostnadsberegnes og føres opp på prioriteringslisten.  

 
2. Bydelsutvalget støtter de foreslåtte tiltak i planen i forhold til temaet vegetasjon.  

 
3. Når det gjelder servicefunksjonene i parken så er bydelsutvalget helt enig med 

Friluftsetaten i at disse har behov for store oppgraderinger. Forslaget om å samle 
servering, toalett for parken og garderobe for scenen i ett nytt bygg på Festplassen er 
fornuftig. Bydelsutvalget ønsker at det oppføres et moderne og funksjonelt bygg, med 
minimal bygningsmasse på Festplassen, og som kan dekke de servicefunksjonene det 
er behov for i dette området. Oppføring av en restaurant i dragestil passer ikke for en 
fremtidens park og vil dessuten ta for stor plass i forhold til andre planer for området 
ved Barneringen.  

 
4. Bydelsutvalget er enig i at både Bjørnehuset og Tårnhuset har behov for rehabilitering, 

og mener at det bør utredes nøye hva disse husene kan brukes til i fremtiden. 
Bydelsutvalget  mener generelt at de bør kunne brukes av en større del av publikum 
enn i dag. Bydelsutvalget mener at bydelen bør delta aktivt i konseptutviklingen for 
begge husene. Bydelsutvalget mener i motsetning til Friluftsetaten at dragestilen heller 
ikke bør velges ved rehabiliteringen av Bjørnehuset. 

 
5. Bydelsutvalget mener at toalettforholdene i parken ikke er tilfredsstillende i dag. 

Forslaget om nye toaletter for parkens gjester i forbindelse med serveringstorget på 
Festplassen er praktisk. Det er viktig at det er tilstrekkelig med toaletter og at de 
holdes åpne og tilgjengelige også utenfor serveringens åpningstider. Ved etablering av 
skøytebane og vinteraktiviteter i parken vil det kunne bli aktuelt også med vinteråpne 
toaletter, så dette må også vurderes.  

 
6. Grilling i parkene har nok kommet for å bli, og det er viktig at det legges opp til gode 

og praktiske løsninger. Friluftsetaten foreslår å etablere en grillplass i området ved 
Barneringen, samt et par andre steder i parken. Bydelsutvalget synes det er positivt 
med benkebord på grillplassene, da dette vil være i tråd med hva publikum ønsker.   

 
7. Friluftsetaten legger ikke opp til vesentlige endringer i parkens aktivitetstilbud. 

Bydelsutvalget er ikke enig i dette og mener at det bør tilrettelegges noe mer for 
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aktivitet i parken. Blant annet mener bydelsutvalget at det bør utvikles en større 
lekeplass i parken, med et multilekeapparat a la Frognerparken, men i mindre skala. 
Dette bør kunne gjøres på dagens lekeplass, i forbindelse med eksisterende 
barneparker eller barnehager i parken eller på parkens flate område i nord.  
Friluftsetaten foreslår at tilrettelegging av noe mer uorganisert aktivitet som skøyteis, 
skilek, rails og aking. Dette er i tråd med bydelsutvalgets tidligere uttalelse om 
utvikling av parken med  etablering av en  fast ”vinteraktivitetspark”. Bydelsutvalget 
ønsker at begrepet ”vinteraktivitetspark” benyttes i planen, for å sette et tydelig fokus 
på ønsket om tilrettelegging for vinteraktiviteter også i indre by.  
Frisbeegolf i parken og sandvolleybane/r i nordenden av parken er to andre forslag 
som særlig den yngre generasjon har ønsket. Agilitybane for hund har også tidligere 
blitt foreslått lagt nord i parken. Bydelsutvalget ønsker derfor at en ser på muligheten 
for å legge til rette for mer uorganisert aktivitet i parkens nordre område.  
 

     8.   Bydelsutvalget synes planene om tilrettelegging av Speilbassenget på    
            toppen av parken til plaskebasseng på sommertid og kunstis på vinteren er svært 

positivt.  
 
     9.   Bydelsutvalget ser at parkens topografi kan være en utfordring i 

tilgjengelighetsarbeidet. Asfalt er kanskje ikke historisk korrekt belegg i parken, men 
bør velges av hensyn til tilgjengelighet. Dette gjelder også på festplassen. 
Bydelsutvalget synes forslaget om skilting av gangstiene ut i fra tilgjengelighet og 
helning er svært positivt.  

 
    10.   Bydelsutvalget er opptatt av god belysning i parkene, for å forebygge overfall og 

hærverk. Å gi en park full belysning er imidlertid kostbart og sjelden ønskelig. 
Bydelsutvalget mener derfor at gangveier i ytterkanten av parken gis svært god 
belysning slik at disse blir et naturlig valg om kvelden/natten.  

 
    11.  Bydelsutvalget mener at det må foretas egen skilting i parken med presentasjon av 

naturkartet som finnes over parkens treslag. Det bør være opplysningstavler med  
presentasjon av naturkartet, ved parkens nordre og søndre inngang.  

  
    12.   Friluftsetaten mener at det på sikt vil være ønskelig med resirkuleringsstasjoner i 

stedet for tradisjonelle avfallsbeholdere spredt ut over hele parken, men at et 
prøveprosjekt med resirkuleringsstasjoner imidlertid må prøves andre steder før det 
kan bli aktuelt å innføre denne ordningen i denne parken. Bydelsutvalget viser her til 
bydelens miljø- og klimahandlingsplan og forslag om prøveordning med 
kildesortering i bydelens største parker. Bydelen vil derfor kunne bidra til å prøve 
dette ut.   
Bydelsutvalget mener at det alltid vil være er en avveiing mellom utplassering av flere 
avfallsbeholdere og hyppigere tømming, en avveiing mellom det estetiske og det 
praktiske.  
Uansett må det legges opp til løsninger som fungerer slik at en unngår forsøpling av 
parken. Oppfordring til samarbeid om å holde parken ren bør gjøres ved skilting ved 
inngangene til parken, noe som bydelen allerede gjør i de parkene som forvaltes av 
bydelen.  

 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Gudmund Brede (A):  
Tillegg til pkt 8, etter siste setning: Bydelsutvalget ber om at opprustingen av speilbassenget             
                                                         prioriteres. 
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Nytt pkt 13: Bydelsutvalget ber om at det etableres en joggeløype rundt parken. 
 Nytt pkt 14: Bydelsutvalget ber om at finansieringen starter fra 2010 slik at nødvendig 
utredning og kartlegging blir igangsatt. 
 Tilleggsforslag fra Åsmund Strand Johansen (SV): 
Nytt punkt : Bydelsutvalget ønsker at det skal sees på muligheten  for utplassering av gassgrill 
slik det er blitt gjort i Sofienbergparken i samarbeid med Opplysningskontoret for kjøtt. 
Nytt punkt: Ansvaret for parken overføres til bydelen.  

Endringsforslag fra Andreas Meeg-Bentzen (H) : Siste setning i punkt 4 i bydelsdirektørens 
forslag strykes. 

 
Votering: 
Bydelsdirektørens punkt 1-3 enstemmig vedtatt 
Bydelsdirektørens forslag punkt 4 satt opp mot forslag fra H og vedtatt med leders 
dobbeltstemme mot 3 stemmer (SV, R, H) 
Bydelsdirektørens forslag punkt 5,6, og 7 enstemmig vedtatt 
Bydelsdirektørens punkt 8 enstemmig vedtatt 
Tilleggsforslag fra A: Vedtatt mot 2 stemmer(H, F)  
Bydelsdirektørens forslag punkt 9, 10, 11 og 12: Enstemmig vedtatt 
Tilleggsforslag fra A, nytt punkt 13 vedtatt mot 2 stemmer (V, F) 
Tilleggsforslag fra A, nytt punkt 14 vedtatt mot 2 stemmer (H, F) 
Tilleggsforslag fra SV, nytt punkt 15 enstemmig vedtatt 
Tilleggsforslag fra SV, nytt punkt 16 falt mot 4 stemmer (H, A, F, R) 
 
Vedtak: 
 

1. Bydelsutvalget synes handlingsplanen er oversiktig og informativ og at den på en god 
måte beskriver dagens situasjon og forslag til tiltak. Prioriteringen av de foreslåtte 
tiltak virker logisk og fornuftig. Eventuelle forslag fra bydelen som innpasses i planen 
nå må også kostnadsberegnes og føres opp på prioriteringslisten.  

 
2. Bydelsutvalget støtter de foreslåtte tiltak i planen i forhold til temaet vegetasjon.  

 
3. Når det gjelder servicefunksjonene i parken så er bydelsutvalget helt enig med 

Friluftsetaten i at disse har behov for store oppgraderinger. Forslaget om å samle 
servering, toalett for parken og garderobe for scenen i ett nytt bygg på Festplassen er 
fornuftig. Bydelsutvalget ønsker at det oppføres et moderne og funksjonelt bygg, med 
minimal bygningsmasse på Festplassen, og som kan dekke de servicefunksjonene det 
er behov for i dette området. Oppføring av en restaurant i dragestil passer ikke for en 
fremtidens park og vil dessuten ta for stor plass i forhold til andre planer for området 
ved Barneringen.  

 
4. Bydelsutvalget er enig i at både Bjørnehuset og Tårnhuset har behov for 

rehabilitering, og mener at det bør utredes nøye hva disse husene kan brukes til i 
fremtiden. Bydelsutvalget  mener generelt at de bør kunne brukes av en større del av 
publikum enn i dag. Bydelsutvalget mener at bydelen bør delta aktivt i 
konseptutviklingen for begge husene. Bydelsutvalget mener i motsetning til 
Friluftsetaten at dragestilen heller ikke bør velges ved rehabiliteringen av 
Bjørnehuset. 

 
5. Bydelsutvalget mener at toalettforholdene i parken ikke er tilfredsstillende i dag. 

Forslaget om nye toaletter for parkens gjester i forbindelse med serveringstorget på 
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Festplassen er praktisk. Det er viktig at det er tilstrekkelig med toaletter og at de 
holdes åpne og tilgjengelige også utenfor serveringens åpningstider. Ved etablering 
av skøytebane og vinteraktiviteter i parken vil det kunne bli aktuelt også med 
vinteråpne toaletter, så dette må også vurderes.  

 
6. Grilling i parkene har nok kommet for å bli, og det er viktig at det legges opp til gode 

og praktiske løsninger. Friluftsetaten foreslår å etablere en grillplass i området ved 
Barneringen, samt et par andre steder i parken. Bydelsutvalget synes det er positivt 
med benkebord på grillplassene, da dette vil være i tråd med hva publikum ønsker.   

 
7. Friluftsetaten legger ikke opp til vesentlige endringer i parkens aktivitetstilbud. 

Bydelsutvalget er ikke enig i dette og mener at det bør tilrettelegges noe mer for 
aktivitet i parken. Blant annet mener bydelsutvalget at det bør utvikles en større 
lekeplass i parken, med et multilekeapparat a la Frognerparken, men i mindre skala. 
Dette bør kunne gjøres på dagens lekeplass, i forbindelse med eksisterende 
barneparker eller barnehager i parken eller på parkens flate område i nord.  
Friluftsetaten foreslår at tilrettelegging av noe mer uorganisert aktivitet som skøyteis, 
skilek, rails og aking. Dette er i tråd med bydelsutvalgets tidligere uttalelse om 
utvikling av parken med  etablering av en  fast ”vinteraktivitetspark”. Bydelsutvalget 
ønsker at begrepet ”vinteraktivitetspark” benyttes i planen, for å sette et tydelig fokus 
på ønsket om tilrettelegging for vinteraktiviteter også i indre by.  
Frisbeegolf i parken og sandvolleybane/r i nordenden av parken er to andre forslag 
som særlig den yngre generasjon har ønsket. Agilitybane for hund har også tidligere 
blitt foreslått lagt nord i parken. Bydelsutvalget ønsker derfor at en ser på muligheten 
for å legge til rette for mer uorganisert aktivitet i parkens nordre område.  
 

     8.   Bydelsutvalget synes planene om tilrettelegging av Speilbassenget på    
            toppen av parken til plaskebasseng på sommertid og kunstis på vinteren er svært 

positivt. Bydelsutvalget ber om at opprustingen av speilbassenget prioriteres.          
                                                       
     9.   Bydelsutvalget ser at parkens topografi kan være en utfordring i 

tilgjengelighetsarbeidet. Asfalt er kanskje ikke historisk korrekt belegg i parken, men 
bør velges av hensyn til tilgjengelighet. Dette gjelder også på festplassen. 
Bydelsutvalget synes forslaget om skilting av gangstiene ut i fra tilgjengelighet og 
helning er svært positivt.  

 
    10.   Bydelsutvalget er opptatt av god belysning i parkene, for å forebygge overfall og 

hærverk. Å gi en park full belysning er imidlertid kostbart og sjelden ønskelig. 
Bydelsutvalget mener derfor at gangveier i ytterkanten av parken må gis svært god 
belysning slik at disse blir et naturlig valg om kvelden/natten.  

 
    11.  Bydelsutvalget mener at det må foretas egen skilting i parken med presentasjon av 

naturkartet som finnes over parkens treslag. Det bør være opplysningstavler med  
presentasjon av naturkartet, ved parkens nordre og søndre inngang.  

  
    12.   Friluftsetaten mener at det på sikt vil være ønskelig med resirkuleringsstasjoner i 

stedet for tradisjonelle avfallsbeholdere spredt ut over hele parken, men at et 
prøveprosjekt med resirkuleringsstasjoner imidlertid må prøves andre steder før det 
kan bli aktuelt å innføre denne ordningen i denne parken. Bydelsutvalget viser her til 
bydelens miljø- og klimahandlingsplan og forslag om prøveordning med 
kildesortering i bydelens største parker. Bydelen vil derfor kunne bidra til å prøve 
dette ut.   
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Bydelsutvalget mener at det alltid vil være er en avveiing mellom utplassering av flere 
avfallsbeholdere og hyppigere tømming, en avveiing mellom det estetiske og det 
praktiske.  
Uansett må det legges opp til løsninger som fungerer slik at en unngår forsøpling av 
parken. Oppfordring til samarbeid om å holde parken ren bør gjøres ved skilting ved 
inngangene til parken, noe som bydelen allerede gjør i de parkene som forvaltes av 
bydelen.  
 

   13.   Bydelsutvalget ber om at det etableres en joggeløype rundt parken. 
  

   14.   Bydelsutvalget ber om at finansieringen starter fra 2010 slik at nødvendig utredning og     
           kartlegging blir igangsatt. 
 

 15.   Bydelsutvalget ønsker at det skal sees på muligheten  for utplassering av gassgrill slik    
        det er blitt gjort i Sofienbergparken i samarbeid med Opplysningskontoret for kjøtt. 
 

Sak 35 /09  Handlingsplan for Kvadraturen - kommentarrunde 

 
 Unntatt off. 
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Referatsaker 

 
Periode: 19. mai 2009 - 10. juni 2009   
   
Sak nr. Arkivsak Tittel 
   
16/09 200900981-3 Langes gate 13 - Planinitiativ for reguleringsplan - Oppføring av 

bygg på område regulert til fellesareal 
   
17/09 200901235-1 Fw: Referat Bydelsforum 190509 
   
 


